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FARSKÉ OZNAMY (14.08.2023 – 20.08.2023) 
19. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ 

DEŇ LITURGICKÝ KALENDÁR LOKCA ŤAPEŠOVO 

PONDELOK 
14.8.2023 

Sv. Maximiliána Máriu Kolbeho, 
kňaza a mučeníka, spomienka 
Večerná sv. omša je z nasl. slávnosti 

17:00 – na Láne 
BPZ pre členov ruže sv. 
Maximiliána Kolbeho 

*** 

UTOROK 
15.8.2023 

NANEBOVZATIE PANNY 
MÁRIE 

PRIKÁZANÝ SVIATOK 

7:00 
BP pre farnosť 

16:30  
+ Štefan Boboň 18:00 

+ Jozef, Helena Baľák a 
rodičia 

STREDA 
16.8.2023 

Sv. Štefana Uhorského 
ľub. spomienka 

7:00 
na úmysel kňaza 

*** 

ŠTVRTOK 
17.8.2023 

Štvrtok 19. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

18:00 
+ Žofia, Jozef Jadaš a deti 

*** 

PIATOK 
18.8.2023 

Sv. Heleny 
ľub. spomienka 

18:00  
+ Jozef, Helena Papán a 

rodičia 

16:30  
+ z rod. Hurák a Palider 

SOBOTA 
19.8.2023 

Preblahoslavenej Panny Márie  
v sobotu, ľub. spomienka  
Večerná sv. omša je z nasled. nedele. 

18:00  
BPZ pre Margarétu s rod. 

*** 

NEDEĽA 
20.8.2023 

20. NEDEĽA  
V CEZROČNOM OBDOBÍ 

7:30 
+ Mária a Tomáš 

Kramarčík 9:00 
+ Margita, Ondrej Kolek 
a rodičia, Martin Hreňák 10:30 

BP pre farnosť 

 

1. Ak potrebujete niečo vybaviť na fare, môžete sa vopred skontaktovať telefonicky alebo mailom. 
2. O upratovanie farského kostola prosíme sk. č. 20: vedúca p. Slovíková Marcela. PBZ. 
3. V pondelok 14.8. bude sv. omša pri kaplnke na Láne o 17:00 hod. V prípade zlého počasia bude vo 

farskom kostole.  
4. V utorok 15.8. na slávnosť Nanebovzatia Panny Márie bude požehnanie bylín a kvetov pri každej sv. 

omši, aj pri sv. omši na Láne. 
5. Sviatosť Oltárna bude vyložená na adoráciu v Lokci vo štvrtok od 17:15 hod. do sv. omše. 

 
CHYTIŤ SA BOŽEJ RUKY 

Petrovo „overenie“ Ježišovho božstva a pochybnosti, Ježišova výčitka a vyznanie učeníkov v závere. 
To sú témy, ktoré ponúka evanjeliový úryvok dnešnej nedele. 
Krehká viera 

Peter a apoštoli tušia, že Ježiš z Nazareta, ktorý ich povolal za svojich učeníkov, nie je obyčajný 
židovský učiteľ. Počuli jeho náuku, ktorá sa odlišuje od zákonníkov, lebo učí s autoritou (Mt 7,29).Videli 



jeho zázraky na prírode, má moc nad chorobou, zlými duchmi, ba dokonca smrťou. (8. a 9. kapitola). Za 
Ježišom idú veľké zástupy. Bezprostredne tejto udalosti predchádza zázrak nasýtenia veľkého množstva 
ľudí, kde len mužov je 5000 (porov. Mt 14,21) Peter a ostatní apoštoli však ešte musia rásť vo svojej viere, 
ktorá je nestála a krehká. Vo chvíli nebezpečenstva  a skúšky zlyhávajú. Toto je Cirkev, ktorá sa formuje. 
Symbolika mora  

Názvom „more“ evanjeliá označujú Galilejské jazero, ktoré má aj názov Genezaretské alebo 
Tiberiadské jazero. Pre svoju veľkosť sa nazývalo more. Je spojené s mnohými Ježišovými aktivitami. V 
biblickom chápaní more predstavuje chaos, nebezpečenstvo a pustošivé mocnosti zla. Je symbolom 
nepriateľských síl, ktoré iba Boh má moc ovládnuť (porov. Gn 1,9). Ježiš zoči-voči moru demonštruje 
svoju božskú moc, ktoré ho počúva a utíši sa. V súvislosti s morom má svoj príbeh aj loďka, ktorá sa 
stáva svedkom ďalšej lekcie, ktorou Ježiš formuje rodiacu sa Cirkev. 
Zvláštnosti gréckeho textu  

Matúš zdôrazňuje, že loďka bola vo veľkej vzdialenosti od brehu. Grécky text doslova uvádza 
„mnoho stádií“ (stádia = cca 185 metrov). Ježiš sa k učeníkom približuje nad ránom, v gréckom texte sa 
uvádza „v čase štvrtej hliadky“, tzn. medzi  treťou a šiestou hodinou v noci. Loďkou, ktorá sa v našom 
príbehu spomína až 5-krát, zmieta vietor a vlny. Matúš teda zachytil rozpoloženie učeníkov, ktorí sú 
zdanlivo oddelení od Ježiša celú noc, osamotení a vystavení ohrozeniu života. Ježiš kráča po mori. Tento 
motív pripomína starozákonný príbeh prechodu cez Červené more a Božej záchrany Izraelitov pred 
Egypťanmi. Ježiš robí niečo, čo dokáže iba Boh. Ale naša pozornosť ide ďalej. Ježiš robí ešte niečo viac, 
čo robí jedine Boh. Prináša pokoj: „Vzchopte sa! To som ja, nebojte sa!“ Kým Peter upiera zrak na Krista 
a načúva jeho hlas, kráča ku Kristovi. Keď si začne všímať a vyhodnocovať vlastnú situáciu, začína sa 
topiť. 
Boh, ktorý vystiera ruku k človeku  

Peter žiadal dôkaz „Pane, ak si to ty...“ Ježiš neodmietol jeho žiadosť, ale požaduje od neho vieru. 
Petrovmu vykročeniu predchádza dôvera v Ježišovo slovo. My neraz považujeme existenciu Boha za 
mátohu, v doslovnom gréckom texte „fantasma = prízrak“, od ktorého žiadame „dôkazy“, ale tak, aby nás 
to nič nestálo. 

Loďka v neskorších interpretáciách predstavuje Cirkev. Kristus je ten, ktorý je neustále prítomný 
uprostred svojich veriacich, prináša istotu a pokoj do našich životov. Božia ruka je vždy vystretá k človeku, 
aby zachytila každého, kto volá o pomoc, hoci aj s malou vierou. Peter sa tejto ruky pevne chytil...  
autor: František Trstenský                zdroj: postoj.sk 

 
SVETOVÉ DNI MLÁDEŽE LISABON 2023 

Pápež na vigílii s mladými: Radosť treba objavovať v dialógu s druhými 
Jeden a pol milióna mladých ľudí adorovalo v sobotu večer eucharistického Ježiša na vigílii 

Svetových dní mládeže (SDM). Predtým si v hudobnom a choreografickom programe vypočuli dve 
svedectvá (portugalského kňaza a mozambického dievčaťa, ktoré hovorilo o viere a nádeji napriek 
teroristickým útokom) a spontánny príhovor pápeža Františka, ktorý prinášame v plnom znení. 

Drahí bratia a sestry, dobrý večer! 
Mám veľkú radosť, že vás vidím! Ďakujem vám, že ste cestovali, že ste išli pešo, a ďakujem vám, že 

ste tu! A myslím, že aj Panna Mária musela cestovať, aby sa stretla s Alžbetou: „Vstala a ponáhľala sa“ 
(Lk 1, 39). Môžeme sa spýtať: prečo Mária vstáva a ponáhľa sa za svojou sesternicou? Iste, práve sa 
dozvedela, že jej sesternica je tehotná, ale ona je tiež v požehnanom stave: prečo teda išla, keď sa jej nikto 
nepýtal? Mária robí nevyžiadané a nepovinné gesto; Mária ide, lebo miluje, a „kto miluje, letí rád“ 
(Napodobňovanie Krista, III, 5). To je to, čo s nami robí láska. 

Máriina radosť je dvojaká: práve dostala anjelovo posolstvo, že prijme Vykupiteľa, a tiež správu, že 
jej sesternica je tehotná. Je to zaujímavé: namiesto toho, aby myslela na seba, myslí na inú. Prečo? Pretože 
radosť je misionárska, radosť nie je pre jedného, má niečo priniesť. Pýtam sa vás: vy, ktorí ste tu, ktorí ste 
sa prišli stretnúť, nájsť Kristovo posolstvo, nájsť krásny zmysel života, necháte si ho pre seba alebo ho 



prinesiete iným? Čo si myslíte? Ja vás nepočujem... Mám ho zaniesť iným, pretože radosť je misionárska! 
Zopakujme si to všetci spoločne: radosť je misionárska! A tak túto radosť prinášam iným. 

Ale túto radosť, ktorú máme, nám pripravili iní, aby sme ju mohli prijať. Pozrime sa teraz späť, na 
všetko, čo sme dostali: to všetko pripravilo naše srdcia na radosť. Všetci, ak sa obzrieme späť, máme ľudí, 
ktorí boli lúčom svetla pre náš život: rodičia, starí rodičia, priatelia, kňazi, rehoľníci, katechéti, animátori, 
učitelia... Sú ako korene našej radosti. Teraz si vo chvíli ticha každý spomeňme na tých, ktorí nám v živote 
niečo dali, ktorí sú ako korene radosti. 
(chvíľa ticha) 

Spomenuli ste si? Našli ste tváre, príbehy? Radosť, ktorá prišla cez tieto korene, je to, čo máme dať, 
pretože máme korene radosti. A rovnakým spôsobom môžeme byť koreňmi radosti pre iných. Nejde o to, 
aby sme prinášali pominuteľnú radosť, radosť okamihu; ide o to, aby sme prinášali radosť, ktorá vytvára 
korene. A ja sa pýtam sám seba: ako sa môžeme stať koreňmi radosti? 

Radosť sa nenachádza v knižnici, uzatvorená - aj keď je potrebné študovať! - ale nachádza sa niekde 
inde. Nie je držaná pod zámkom. Radosť treba hľadať, treba ju objaviť. Treba ju objaviť v rozhovore s 
druhými, kde musíme tieto korene radosti, ktoré sme dostali, darovať. A to nás niekedy unavuje. Položím 
vám otázku: ste niekedy unavení? Zamyslite sa nad tým, čo sa stane, keď je človek unavený: nemá chuť nič 
robiť, ako hovoríme v španielčine, hodí uterák do ringu, pretože nemá chuť pokračovať, a potom to vzdá, 
prestane kráčať a padne. 

Myslíte si, že človek, ktorý v živote padne, ktorý má neúspech, ktorý sa dokonca dopustí vážnych, 
veľkých chýb, že sa jeho život skončil? To nie! Čo treba urobiť? Treba vstať! A je tu niečo veľmi krásne, 
čo by som vám dnes chcel zanechať ako svoj odkaz. Alpskí vojaci, ktorí radi lezú po horách, majú veľmi 
krásnu pieseň, ktorá znie takto: „V umení stúpať - na vrch – nie je dôležité nespadnúť, ale dôležité je 
nezostať ležať“. A to je krásne! 

Kto zostane ležať, ten už „odišiel“ zo života, uzavrel sa, uzavrel sa pred nádejou, uzavrel sa pred 
túžbami a zostáva na zemi. A keď vidíme niekoho, svojho priateľa, ktorý padol, čo máme robiť? Máme ho 
zodvihnúť. Všimli ste si, že keď treba niekoho zdvihnúť alebo treba pomôcť človeku vstať, čo urobíte? 
Pozrie sa naňho zhora. Jediný prípad, jediný moment, keď je prípustné pozrieť sa na človeka zhora, je 
pomôcť mu zdvihnúť sa. Koľkokrát, koľkokrát vidíme ľudí, ktorí sa na nás takto pozerajú zhora nadol, cez 
plece, zhora nadol! Je to smutné. Jediný spôsob, jediná situácia, v ktorej je prípustné pozerať sa na človeka 
zhora, je... poviete si..., nahlas: pomôcť mu vstať. 

A to je tak trochu cesta, je to vytrvalosť v kráčaní. A v živote, aby ste niečo dokázali, musíte sa 
trénovať v kráčaní. Niekedy sa nám nechce kráčať, nechce sa nám bojovať, opisujeme pri skúškach, 
pretože sa nám nechce učiť a nemáme výsledky. 

Neviem, či má niekto z vás rád futbal..., ja ho mám rád. Za gólom, čo je tam? Veľa tréningov. Čo je 
za výsledkom? Veľa tréningu. A v živote človek nemôže vždy robiť to, čo chce, ale to, čo nás vedie k 
tomu, aby sme robili povolanie, ktoré máme v sebe - každý má svoje povolanie. 

Kráčajte. A keď spadnem, tak sa znovu postavím alebo mi niekto pomôže postaviť sa; nezostaňte 
ležať, a je potrebné trénovať, cvičiť sa v kráčaní. A toto všetko je možné nie preto, že sme absolvovali kurz 
kráčania - neexistujú na to žiadne kurzy, ktoré by nás naučili, ako v živote chodí -: toto sa učíme od 
rodičov, učíme sa to od starých rodičov, učíme sa to od priateľov, podávame si navzájom pomocnú ruku. V 
živote sa učíme, a to je trénovanie kráčania. 

Zanechávam vám tieto podnety. Kráčajte a ak spadnete, vráťte sa späť; choďte za cieľom; trénujte 
každý deň v živote. V živote nie je nič zadarmo, za všetko sa platí. Len jedna vec je zadarmo: Ježišova 
láska! Takže s týmto darom, ktorý máme - s Ježišovou láskou - a s vôľou kráčať, kráčajme v nádeji, 
hľadajme svoje korene a kráčajme vpred, bez strachu.  

Nebojte sa.  
Ďakujem vám!  
Dovidenia! 

 zdroj: tkkbs.sk 



NEBUDEŠ KRIVO SVEDČIŤ  – 2. časť 

Klebetníci vždy dúfajú, že sa pridáme na ich stranu. Nesadnime im na lep. 
Rozhovor s kňazom Martinom Kramarom o klamstvách, hoaxoch, ohováraní, osočovaní a náprave 

spôsobených krívd. 
Pápež František v katechéze na tému 8. prikázania povedal, že ohovárať znamená zabíjať. A tiež, že 
„ten či tá, kto ohovára, je teroristom, pretože svojím jazykom vrhá bombu a odchádza preč a vec, 
ktorú hovorí, táto bomba, ktorú vrhá, ničí povesť druhého, no on si spokojne odchádza 
preč“. V akých hraniciach sa má viesť reč o neprítomnom človeku, hoci by bola aj pravdivá? 

Netreba zabudnúť na staré pravidlo, že kto pred vami v neprítomnosti inej osoby ohovára túto osobu, 
bude vo vašej neprítomnosti ohovárať vás. Keď sme svedkami toho, že sa niekto takýmto spôsobom 
správa, mala by nám zasvietiť kontrolka. Pápež to vyjadruje veľmi expresívne, a má pravdu. Klebety sa 
šíria ako oheň, neraz sa k nim všeličo popridáva, a narobia ohromnú škodu. 

Za seba môžem povedať, že keď predo mnou niekto začne zle rozprávať o druhom, mám v sebe 
akýsi automat: ten začne vymýšľať, čo dobré by som o tom neprítomnom človeku mohol povedať. Robím 
to niekedy priam na truc. V nádeji, že sa klebetník zháči. Že mu to dôjde. Lebo klebetníci práve v to dúfajú, 
že sa pridáme, že aj my niečo negatívne o druhých povieme. A tak nielen niečo zlé porozprávajú, ale sa aj 
ďalšie dozvedia. A svojím spriadaním z nás robia komplicov. Lebo keď sadneme na lep a pridáme svoje 
komentáre, už sa vezieme. Už nás majú. 
Ako by sme sa mali v takýchto chvíľach správne zachovať? 

Na mieste je cvičiť sa v opatrnosti. Vybudovať si ochrannú reakciu. Najmä keď sa nás vec netýka a 
nemôžeme s ňou nič urobiť. Môže byť, že sa niekto potrebuje len vyrozprávať, posťažovať, zložiť svoje 
starosti. Tam môžeme trpezlivo počúvať. Ale aj vtedy treba zostať opatrný a neprilievať benzín do 
konfliktu. 

Vždy viac osoží nabádať k odpusteniu, než povzbudzovať k hnevu či pomste. Samozrejme, sú 
situácie, keď sme povinní kritiku alebo udanie o druhom vypočuť. A konať tak, aby došlo k náprave. Môže 
to vyplývať z funkcie, ktorú zastávame, alebo zo služby, ktorú konáme. Ale tam je to v inej rovine a tomu, 
myslím, každý dobre rozumie. 
Čo v praxi znamená 8. prikázanie: nevysloviť krivé svedectvo? 

Ôsme prikázanie nám v podstate zakazuje vedome klamať. Nemusí však ísť len o klamstvo pri 
vydávaní svedectva na súde. Máme povinnosť hovoriť pravdu vo všetkých životných situáciách. Ba 
nesmieme ju ani prekrúcať. Lebo aj pravdou vytrhnutou z kontextu môžeme druhého uviesť do omylu či 
dokonca spôsobiť ujmu, škodu. Klamaním možno poškodiť nielen dobré meno a dobrú povesť. Dajú sa 
spôsobiť aj horšie veci: lžou možno pripraviť človeka o česť aj o život. 
Existuje nejaký zoznam hriechov proti 8. prikázaniu? 

Myslím, že nemá zmysel pokúšať sa zostavovať vyčerpávajúce zoznamy. Existujú tzv. spovedné 
zrkadlá – pre deti, pre mládež, pre dospelých i seniorov – a pomocou nich si možno dobre spytovať 
svedomie a uvedomiť si rozličné oblasti, v ktorých sa človek môže previniť zlým posudzovaním 
(„prezumpciou viny“), ohováraním, osočovaním, klamstvom, podvádzaním, vyrieknutím krivého 
svedectva, krivou prísahou či prezradením zvereného tajomstva. 
Musí človek vždy všetkým a za každých okolností hovoriť celú pravdu alebo sú aj situácie, keď je 
vyslovene dovolené klamať?  

Klamstvo by sme nikdy nemali pokladať za dovolené. Popritom je však zrejmé, že ani právo na 
pravdu nie je absolútne. Nie každý má právo všetko vedieť a dostať odpoveď na každú otázku. Existuje 
právo na súkromie, existuje zverené tajomstvo a existujú aj situácie, keď niekto svojím zlým konaním 
môže stratiť právo na odpoveď. Keď to vyhrotím do extrému: vrahovi nie som povinný prezradiť, kde sa 
ukrýva obeť, a zlodejovi nemusím povedať, kde sú peniaze. 

(pokračovanie nabudúce) 
               zdroj: postoj.sk  


